# SGCC 国际赛猫联盟 - 常规重大扣分项及失格项列表 SGCC - LIST OF GENERAL FAULTS & DISQUALIFICATIONS

以下为SGCC常见重大扣分项及失格项,裁判职裁时,需配合品种标准 Breed Standard、颜色规则表 Color Rules、品种颜色列表 BCV 使用。部分品种以品种标准中相关列出项为准。以下所有重大扣分项及失格项不适用干家猫组(HHP)。

重大扣分项 Faults

-15分

过小过窄的鼻孔,导致猫只呼吸困难或呼吸声极大。 Narrow nostrils, loud and difficult breathing. 断牙 Cut teeth 咬合错误(上下咬合误差超过2毫米或/及牙齿方向错误) Crooked jaw (overshot or undershot of the jaw more than 2mm or/and wrong direction) 舌头或/及牙齿持续外露。 Persistent exposure of tongue or/and teeth 缺乏清洁打理,例如耳朵脏,有寄生虫 Cats showing lack of cleanliness, e.g. dirty ears, presence of parasites 眼球过度凹陷或凸出 Eyes set too deep or protruding 眼部受伤及感染 Injuries of the eye 8 违反品种标准或/及颜色规则表中的鼻线、眼线、爪垫色及唇色丢失或错误 All pigmentation faults leading to a colour loss on the nose leather, eyes surrounding, paw pads and/or lips, which are not permitted in the Breed Standard or/and Color Rules. 9 EMS CODE: 33 (喜马拉雅重点色) 的猫只, 针对不同品种的重点色着色部位与身体颜色底 色的对比度严重不足 Insufficient contrast between points and body color on Siamese pointed cats (EMS Code: 33) (Himalayan Point) 10 营养不良或过度肥胖 Undernourished or obese 11 美容时过度使用干燥粉、爽身粉等 Cats which have been powdered excessively

## 失格项 Disqualifications

### 取消参赛资格

1	骨骼结构的畸形,胸腔的畸形,包括扁平的胸部或任何明显的脊柱畸形
	Deformity of the bone structure, deformity of the rib cage including a flat chest or any
	apparent deformity of the spine
2	任何明显的行动能力障碍
	Any apparent weakness restricting the ability to move
3	侏儒症
	Dwarfism
4	去爪
	Declawed (claws amputated)
5	腿与脚的关节畸形,多指或少趾
	Deformities of the feet or legs, poly- or oligodactylism (too many or too few toes)
6	脐疝(疝气)
	Cats with umbilical hernia
7	睾丸异常(10个月以下猫只忽略此项)
	A cat showing any testicular anomaly (except for cats younger than 10 months)
8	剑胸 (10个月以下猫只忽略此项)
	xiphisternum (except for cats younger than 10 months)
9	颅骨畸形导致面部及/或头部不对称
1.0	Deformity of the skull resulting in an asymmetrical face and/or head
10	头骨出现凹陷,裂缝或者异常凸起
	Any depressions, abnormal protrusions or fissures in the skull
11	眼部失明
10	Blind cats
12	眼睛或眼睑的大小或形状异常,如眼睑外翻,眼睑内翻
10	Abnormal size and form of the eyes and eyelids (entropion, ectropion)
13	对眼或斜视
1.1	Cross-eyed or squint
14	耳部失聪 Doof gate
15	Deaf cats 裁耳
12	
16	Cats with cropped ears  断尾
10	图定 Cats with docked tails
17	尾部畸形,例如折尾、尾尖打结 (绝育猫、短尾猫及家猫忽略此项)
Ι/	Any deformities of the tail, e.g. kink or knot (except for neuters, bobtailed breeds and
	house cats)
10	富有攻击性
10	Aggressive cats
19	使用兴奋剂、镇静剂,使用影响神经系统或/及扩大瞳孔的物质
13	Doped cats. Cats which have had tranquillizers administered, affecting the nervous system
	or/ and substances that extend the pupils of the eyes
20	怀孕或哺乳期的猫只(此类猫必须立即退出比赛并隔离)
20	Pregnant or lactating queens
	(Such cats must be put into quarantine immediately)
	(1946). Sale made to par med quarantino miniodiatory)

## 失格项 Disqualifications

### 取消参赛资格

21	明显有生病特征(此类猫必须立即退出比赛并隔离)
	Cats which show obvious signs of bad health
	(Such cats must be put into quarantine immediately)
22	违反品种标准或/及品种颜色列表出现的白斑
	All white spots which are not permitted in the Breed Standard or/and BCV)
23	过度美容,例如染色及漂洗
	Cats which have been given cosmetic treatment (dyeing, colour rinsing)
24	任何可明显观察到的修毛或剃毛
	Any clearly observed of hair cutting or clipping
25	纹身 (身体标记注册认证身份条码的猫只忽略此项)
	Tatooed cats
	(Except when having a tattoo with an identifying code as a form of registration)
26	品种颜色列表中不承认的猫只颜色
	Colors not recognized in the List Of Breeds' Color Varieties.
27	违反品种标准或/及品种颜色列表出现的错误眼着色
	Eve colors which are not permitted in the Breed Standard or/and BCV)